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Vážení a milí spoluobčané,
v dnešním uspěcha-
ném životě je velmi 
důležité se na chvíli 
zastavit. Takovým 
zastavením by 
pro nás mohly být 
vánoční svátky, při 
kterých se snažíme 
být si navzájem blí-
že než během celého 
roku, kdy se nám 
daří zapomenout  
na vše špatné.

S amozřejmě by 
se to nemělo dít 
jen o Vánocích, 

ale i v běžném každo-
denním životě. O Vá-
nocích rádi vzpo-
mínáme také na své 
blízké, kteří jsou da-
leko, anebo již nejsou 
mezi námi, avšak stá-
le žijí v našich srdcích 
a vzpomínkách.

Odložit hněv, závist, faleš a hle-
dat v sobě a druhých dobrého člo-
věka, to je věčné poselství Vánoc. 
Je to výzva, abychom se k sobě cho-
vali lépe. Dnes rádi hledíme na svět 
očima ekonomiky, jsme uchváceni 
sami sebou, čeho jsme dosáhli, ko-
lik toho máme, a tak zapomínáme, 

že láska, porozumění a spravedlnost 
jsou v našem životě světlem, tako-
vou betlémskou hvězdou, která nám 
ukazuje cestu. Zastavme se tedy na 
chvilku a zamysleme se nad posel-
stvím těchto svátků.

Přeji vám a vašim rodinám krás-
né Vánoce, radost z malých i velkých 
událostí, které nám život přináší, 

hodně zdraví, lásky a radosti, kterou 
věřím, že prožijete se svými nejbliž-
šími. Nový rok znamená novou nadě-
ji. Ať je rok 2024 pro nás všechny ro-
kem neobyčejným a plným krásných 
zážitků! S mnohými z vás se těším 
na společné setkání na některých 
předvánočních akcích.

Petr Sklenář, starosta
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P ovídali jsme si 
s Mgr. Andreou 
Stockovou, zaklada-

telkou a vedoucí souboru.

Oficiální název je La- 
dův národopisný sou- 
bor z Hrusic, lidi o vás 
mluví jako o Mikeši – 
vy si tak také zkráce-
ně říkáte?
Členové souboru pou-
žívají neoficiální název 
Ladeš. Mikeš by byl sice 
velmi příznačný název 
pro soubor v naší obci, 
ale v době našeho vzniku 
existoval (a opět existuje) 
při ZUŠ Říčany soubor 
Mikeš, proto jsme pro náš 
soubor vymýšleli jiné po-
jmenování. Žádný krátký a přiléhavý název, který by ale 
zároveň odkazoval na naše působení v rodné obci Josefa 
Lady, nás ovšem nenapadl, proto jsme nakonec zvolili 
tento poněkud dlouhý, ale vysvětlující název.

Soubor zahájil činnost v září 2013, s jakým cí-
lem?
Od počátku jsme se snažili předávat dětem povědomost 
o lidových tradicích, písních a tancích, což se, myslím, 
stále daří. Vloni jsme prošli první velkou generační ob-
měnou – nejstarší děti, které s námi začínaly, dorostly 
a odešly na vysoké školy do různých částí České repub-
liky či do zahraničí. Už s námi jen hostují. Nyní tedy za-
čínáme znovu s novými malými členy a členkami, dopl-
něnými dorůstající skupinou.

Kdo se podílí na fungování spolku?
Spolek by se neobešel bez obětavých maminek a tatín-
ků, kteří pomáhají hlavně v rámci různých akcí souboru, 
jako jsou soustředění a vystoupení. Některé maminky 
ale i šijí naše krásné kroje (kostýmy) nebo zajišťují ak-
tuální stav našeho facebookového profilu.

Choreografie tvoříš sama, nebo se zapojují i děti?

Choreografie jsem převážně vymýšlela já, nyní ale mám 
několik dětí, které mají zájem se do tvorby zapojit, už se 
moc těším na společnou práci. Na jaro navíc připravuje-
me pásmo o škole, které vzniká dle choreografie Zuzky 
Kmoníčkové, což je naše kamarádka z Pardubic, která 
pracuje se souborem Šmidlátka a je profesionální peda-
gožkou v oboru folklorní zpěv. 

Máte stálý repertoár? Kolik čítá čísel?
Mámě několik scénických pásem, která máme tendenci 
opakovat vždy s novou skupinou dětí, protože děti hod-
ně baví. Nicméně vždy je třeba reagovat na aktuální slo-
žení souboru a dle toho stavět pásma. Pásmo postavené 
členům na míru působí přirozeněji a navíc využije po-
tenciálu každého člena souboru. Dále nacvičujeme (nyní 
s novými malými muzikanty) i pásma, která jsou složena 
z  písní a tanců, případně říkadel, která nejsou scénická, 
ale přibližují publiku dětské lidové písně, tance a hry.

Jakých akcí se účastníte – v okolí i dále?
Vystupujeme hlavně v rámci Středočeského kraje. Hod-
ně rádi a často jezdíme do skanzenu v Kouřimi, kde se 
účastníme různých programů, jako jsou Vynášení Mo-
rany, Velikonoce, Letnice. Děti oblečené ve venkovských 

Ladův národopisný soubor
Víte, že letos uplynulo deset let od založení Ladova národopisného souboru? Jak ten čas letí!  

Z dětí, které v souboru začínaly, jsou dnes dospěláci. Spolek pokračuje dál s jejich nástupci a rád přivítá další 
 zájemce. Pokud vybíráte kroužek pro své dítě, tento určitě stojí za pozornost. Děti se v souboru seznamují  

s lidovými tradicemi, tanci, hudbou a písněmi, v jejich vystoupeních ožívají postavy z obrázků a knih Josefa Lady.

ZAJÍMAVOSTI           Z HRUSIC
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krojích zapadnou krásně do kulis skanzenu a při svých 
hrách a dovádění vypadají  opravdu přirozeně.

Rádi vystupujeme pro seniory, tato vystoupení se 
nám zdají velmi smysluplná – například v Senohrabech, 
Čerčanech, Domově Sue Ryder a dalších. Účastníme se 
samozřejmě i festivalů, například festivalu Poberounské 
máje, Tuchlovická pouť, nicméně v poslední době jsme 
neměli pro tato vystoupení z důvodu výměny členů sou-
boru (a hlavně muziky) dostatečný repertoár.

Pravidelně se také účastníme akce Pochod kocoura 
Mikeše, kde pomáháme s plněním úkolů, které na účast-
níky čekají, a případně i vystupujeme.

Když se setkáváte s jinými soubory, znají Hrusi-
ce a Ladu?
Obecná povědomost o Josefu Ladovi a Hrusicích je velmi 
dobrá, mezi lidmi a rodinami s malými dětmi obzvlášť. 
I dospělé soubory ale o Josefu Ladovi vědí – napří-
klad soubor Gaudeamus, který působí při VŠE v Praze, 
má celé scénické pásmo na téma venkovská rvačka dle 
obrazu Josefa Lady z hospody U Sejků.

Odchovali jste první generaci „Ladešáků“, jaký 
z toho máte pocit?
Pocit je to krásný, jelikož práce souboru splnila účel, 
který měla, a to, aby děti měly vztah k lidovým tradicím, 
písním a tancům a aby se vzájemně poznaly a měly se 
rády.  Na druhou stranu byl poslední rok pro mě osob-
ně trochu smutným obdobím, protože jsem brala a beru 
děti z nejstarší skupiny jako svoje vlastní, a každý týden, 
když máme zkoušku, si uvědomuji, jak moc mi chybí. 
Nicméně je skvělé, jak začínají žít své životy, a mě moc 
baví sledovat, jak se jim daří!

Nabíráte nové děti? Co účast v kroužku obnáší, 
musí zájemci něco umět?
Nabíráme nové děti od pěti let. Práce s malými dětmi je 
trochu jiná než s větší skupinou, je to zase nový impuls 
a já jsem za něj moc ráda.

Zkoušky máme jednou týdně ve čtvrtek v hrusické so-
kolovně, tento školní rok vždy od 17 hodin. Nové děti ne-
musí mít žádné zvláštní schopnosti či znalosti, všemu, 
co potřebují, se naučí v souboru.

Míváte i soustředění, jak probíhá?
Ano, soustředění míváme zejména před většími vystou-
peními. Zpravidla probíhají v sokolovně a jsou jednoden-
ní. Jednou ročně ale vyjíždíme na několikadenní soustře-
dění do Vrátu, kde se hlavně tmelí kolektiv – hrají se hry, 
chodíme na výlety, jezdíme na vodu a na koloběžky, zpí-
váme a hrajeme. Dle možností rozpočtu se pak snažíme 
vyjíždět i na jedno pracovní soustředění v průběhu roku, 
které probíhá o víkendu někde mimo Hrusice.

Jaké máte plány na nadcházející měsíce?
Čekají nás Vánoce, nyní se tedy věnujeme nácviku vá-
nočních pásem. Hned po Vánocích ale budeme pracovat 
na pásmech na jaro, přislíbili jsme účast na Poberoun-
ském festivalu, na sklonku zimy bychom měli vynášet 
Moranu ve skanzenu v Kouřimi, pravděpodobně se tam 
zúčastníme i oslav velikonočních svátků a Letnic.

Nejbližší vystoupení se uskutečnilo přímo v Hrusi-
cích, a to 2. prosince v sokolovně. Vystoupily děti z na-
šeho souboru i jejich hosté (převážně s programem kla-
sické hudby).

Chtěla bys ještě něco doplnit?
Na tomto místě bych chtěla poděkovat – obci Hrusice 
za finanční podporu formou dotací. Bez ní bychom ne-
mohli dětem dopřát soustředění, nové boty a kroje či vý-
jezd na mezinárodní festival ve Strážnici. Sokolu Hrusice 
za prostory, ve kterých můžeme nacvičovat a máme vždy 
příjemně teplo, a Spojeným osadám Hrusic, od kterých 
jsme dostali krásná ladovská trička a sponzorský dar. 
Moc si této podpory vážíme a děkujeme za ni.
Aktuální informace o souboru jsou zveřejňovány na FB: 
Ladův národopisný soubor z Hrusic.

Redakce

ZAJÍMAVOSTI           Z HRUSIC
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Představení projektu Dům seniorů
Investor představil zastupitelům a přítomným občanům 
vizualizaci studie záměru výstavby domova seniorů 
na pozemku investora poz. parc. č. 1189 k. ú. Hrusice. 
V rámci představení proběhla i diskuse s přítomnými 
občany a zastupiteli.

Aktualizace obecně závazných vyhlášek 
Zastupitelstvo muselo aktualizovat obecně závazné vy-
hlášky navazující na zákon o místních poplatcích, jelikož 
k 1. lednu 2024 dochází k jeho změně.

Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za 
odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
Náklady na odpad činily v roce 2023 cca 1,6 mil. Kč 
(bez posledního kvartálu), od poplatníků bylo vybráno 
1,16 mil. Kč, po přičtení peněz od EKO-KOM za řádné 
třídění odpadu ve výši 288 tis. Kč vychází doplatek z roz-
počtu obce cca 300 tis. Kč. ZO rozhodlo, že se výše po-
platků pro rok 2024 měnit nebude.

Zastupitelstvo schválilo obecně závaznou vy-
hlášku obce Hrusice o místním poplatku za odklá-
dání komunálního odpadu z nemovité věci s účin-
ností od 1. ledna 2024. Vydáním této vyhlášky se 
nahrazuje OZV č. 3/2021 ze dne 9. 11. 2021.

Obecně závazná vyhláška o místním po-
platku ze psů
Zastupitelstvo obce Hrusice schválilo obecně 
závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů 
s účinností od 1. ledna 2024. Tato nahradí OZV 
č. 03/2019 ze dne 10. prosince 2019.

Poplatek zůstává ve stejné výši.

Obecně závazná vyhláška o místním po-
platku z pronájmu veřejných prostranství
Zastupitelstvo obce Hrusice schválilo obecně zá-
vaznou vyhlášku o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství s účinností od 1. ledna 
2024. Tato nahradí OZV č. 05/2019 ze dne 10. pro-
since 2019.

Obecně závazná vyhláška o místním poplatku 
z pobytu
Zastupitelstvo obce Hrusice schválilo obecně závaz-
nou vyhlášku o místním poplatku z pobytu s účinností 
od 1. ledna 2024. Tato nahradí obecně závaznou vyhlášku 

č. 1/2021 ze dne 29. června 2021.
Výše poplatku se nemění.

Projednání petice občanů – oprava ulic v oblasti 
Vlčí Halíř
Obecní úřad obdržel dne 6. listopadu 2023 petici obča-
nů, která požadovala opravu a rozšíření ulic K Tlumoči, 
Kocoura Mikeše a Vlčí Halíř. 

Ulice Vlčí Halíř (respektive pozemek pod komuni-
kací) není v majetku obce Hrusice, tedy v této části je 
petice bezpředmětná. Dále bylo starostou obce uvede-
no, že platný územní plán obce Hrusice neumožňuje 
rozvoj lokality a rozšíření komunikací by stálo nemalé 
prostředky už jen na jejich zaměření. Dále bylo konsta-
továno, že  komunikace odpovídají stavu a sjízdnosti dle 
zatřídění do pasportu místních komunikací. Zastupitel-
stvo tedy danou petici projednalo a rozhodlo, že v soula-
du se strategickým rozvojovým dokumentem a paspor-
tem místních komunikací nebude stávající komunikace 
rozšiřovat ani tuto lokalitu rozvíjet.

Plán obnovy majetku vodohospodářské infra-
struktury obce Hrusice
Obec, jakožto vlastník vodohospodářské infrastruktu-
ry, má zákonnou povinnost zpracovat a realizovat plán 
financování obnovy tohoto majetku. Vzhledem k tomu, 
že obec nemá tak starou infrastrukturu, financuje ob-
novy v rámci vodného, stočného a nájemného. Zastu-

Zasedání zastupitelstva
Vybíráme některé body ze zasedání zastupitelstva obce konaných 10. října a 21. listopadu. 

Kompletní zápisy ze zasedání naleznete online na webových stránkách obce (www.obec-hrusice.cz)
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pitelstvo obce Hrusice tedy schválilo plán financování 
obnovy majetku vodohospodářské infrastruktury obce 
Hrusice vypracovaný dne 22. srpna 2023.

Stanovení ceny vodného a stočného pro rok 2024
Zastupitelstvo na základě návrhu provozovatele vo-
dovodu a kanalizace stanovilo k 1. lednu 2024 cenu 
vodného ve výši 39,24 Kč/m3 bez DPH a cenu stočné-
ho ve výši 51,25 Kč/m3 bez DPH. Důvodem navýšení je 
cena za el. energii. Jelikož po zasedání ZO prezident re-
publiky podepsal tzv. „konsolidační balíček“, přesouvá 
se daň na vodné a stočné ze sazby DPH 10 % (zrušena) 
do sazby 12 %. Finální ceny s DPH tedy jsou za vodné  
43,95 Kč/m3 a za stočné 57,40 Kč/m3.

Změna technologie telemetrie na vodojemu
Na hrusickém vodojemu je v současné době monitoro-
vací stanice L014 od firmy TDC, vytáčené telefonické 
připojení. Instalace proběhla v roce 2012. Vzhledem 
k evropskému nařízení NIS2 a budoucímu stanovisku 
NÚKIB ve věci kybernetické bezpečnosti již toto řešení 
nebude dostačující. Na základě ocenění projektu je při-
pravena cenová nabídka pro instalaci telemetrie do ob-
jektu vodojemu, včetně zabezpečeného přenosu a vizu-
alizace v novém dispečinku, které jsou žádoucí podle 
požadavků NIS2.

Zastupitelstvo odsouhlasilo nabídku provozovate-
le VHS Benešov, a.s., na změnu telemetrie vodojemu 
Hrusice, a to v souladu s evropským nařízením NIS2. 
Úprava telemetrie bude stát 189 000 Kč bez DPH a bude 
kompatibilní s novým vodovodním přivaděčem (Pe-
leška).

Vložení majetku a smlouva o vstupním poplatku 
– DSO Společná voda
Vzhledem ke vstupu obce do dobrovolného svazku obcí 
Společná voda, odsouhlasení účasti ve Společné vodě, 
podmínkám Smlouvy o vytvoření dobrovolného svazku 
obcí ze dne 28. července 2022 a stanov Společné vody 
rozhodlo zastupitelstvo o vložení majetku tvořícího vo-
dovody a kanalizace pro veřejnou potřebu ve vlastnictví 
obce do hospodaření dobrovolného svazku obcí Společ-
ná voda a dále s uzavřením Smlouvy o poskytnutí vstup-
ního vkladu člena DSO Společná voda, kdy starosta obce 
zabezpečí provedení těchto úkonů.

Dodatek smlouvy FCC – svoz odpadu
Od 1. ledna 2024 platí navýšená sazba poplatků za uklá-
dání odpadů. Aktuální inflace za 12 měsíců činí 12,7 %. 
ČNB a MF však předpokládají, že konečná inflace za ka-
lendářní rok bude činit 10,95 %. Takový je i návrh spo-
lečnosti FCC s výjimkou svozu PLASTU a PAPÍRU v re-
žimu D2D („door to door)“, u kterých se ceny nemění. 
Ostatní ceny jsou povýšeny o 10,95 %. Navýšení cen 

bude uhrazeno z rozpočtu obce Hrusice, ceny pro obča-
ny tedy zůstávají stejné jako v roce 2023.

Směna pozemku parc. č. 1126, dar pozemků 
parc. č. 1007/1, 1007/21 a 1007/22, koupě pozem-
ku parc. č. 1041/4, k.ú. Hrusice
• Byla schválena směna pozemku ve vlastnictví obce 
Hrusice parc. č. 1126 k. ú. Hrusice o rozloze 2 043 m2 
za část pozemku parc. č. 1775/1 k. ú. Hrusice (který  
bude nově vydělen) o rozloze 2 043 m2, a to bezúplat-
ně. Pozemek obce byl kusem pole v oblasti „Kamenný 
díl“, na který obec neměla přístup. Směněný pozemek je 
u kontejnerových stání „Na Dolích“, který je přístupný 
i pro těžkou techniku, a bylo by zde do budoucna možné 
zřídit sběrný dvůr.
• Zastupitelstvo odsouhlasilo bezúplatný převod po-
zemků parc. č. 1007/1, 1007/21 a 1007/22 vše k. ú. Hru-
sice do vlastnictví obce Hrusice. Jedná se v podstatě 
o  pozemky pod komunikací ulice Strmá.
• Zastupitelstvem byla také schválena koupě pozemku 
a kupní smlouva o převodu spoluvlastnických podílů 
k  nemovité věci pozemku parc. č. 1041/4 v k. ú. Hru-
sice za celkovou cenu 55 000 Kč. Jedná se o pozemek 
navazující na lesní pozemek v majetku obce u bývalého 
penzionu na Hubačově.

Nákup podílových listů fondu kolektivního in-
vestování
V současné době má obec nakoupeny podílové listy 
ve výši 5 mil. Kč, kde za dva roky došlo do dnešní doby 
k zhodnocení ve výši 628 038 Kč. Zastupitelstvo schvá-
lilo nákup dalších podílových listů fondu kolektivního 
investování Czech Real Estate Investment Fund (ISIN 
LI0294389098) ve výši 5 mil. Kč. Jedná se o garanto-
vaný minimální zisk 6 % P. A., s výpovědní lhůtou, lik- 
viditou 30 dnů a bez vstupních a výstupních poplatků. 
Investice musí být uložena minimálně jeden rok.

Navýšení rozpočtu MŠ Hrusice
Zastupitelstvo souhlasilo s navýšením rozpočtu své pří-
spěvkové organizace Mateřská škola Hrusice o 30 tis. Kč.

Rozpočtová opatření
Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci o provedeném 
rozpočtovém opatření na příjmové stránce č. 10/2023 
a schválilo rozpočtové opatření č. 11/2023.

První zasedání zastupitelstva obce 
v novém roce  

se uskuteční 9. ledna 2024  
v 18.30 hodin v budově obecního úřadu  

s možností sledování on-line.
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Poděkování 
Vedení obce děkuje hasičům a dobrovolníkům za opětov-
né vyčištění potoka a propláchnutí dešťové kanalizace.
Vedení obce děkuje všem dobrovolníkům, kteří pomohli 
s hrabáním listí.

Dílčí audit hospodaření obce Hrusice za rok 2023
17. října se uskutečnilo dílčí přezkoumání hospodaření 
obce Hrusice za rok 2023, a to ze strany odboru auditu 
Středočeského kraje. Auditor našel drobné pochybení: 
„Výsledek hospodaření za rok 2022 nebyl k 30. 6. 2023 
a  ani ke dni dílčího (dne 17. 10. 2023 v 10:00 hod.) 
přezkoumání přeúčtován z účtu 431 – Výsledek hospo-
daření ve schvalovacím řízení na účet 432 – Výsledek 
hospodaření předcházejících účetních období, přes-
tože zastupitelstvo obce schválilo účetní závěrku dne 
9.  5. 2023.“ Jedná se sice o nepodstatnou chybu, která 
vznikla převzetím účetnictví od externího dodavate-
le do naší správy, ale samozřejmě jsme se z ní poučili 
a  nebudeme ji opakovat. Celou zprávu si můžete přečíst 
na stránkách obce: www.obec-hrusice.cz/zpravy-o-vy-
sledku-hospodareni-obce.

Opravy silnic a odvodnění
V průběhu října a listopadu došlo k opravě vrchního úse-
ku ulice Hubačovská, části ulice Nad Hrází a lokálních 
oprav výtluků v ulicích Hlavačovská a Josefa Lady.

V ulici Hubačovská byly vyměněny dřevěné svody, kte-
ré obyvatelé této lokality instalovali na vlastní náklady, 
za ocelové, a navíc se ještě na některých místech dodělaly 
nové svody. Na nejkritičtějším místě, kde dochází k erozi 
a splavování půdy z polí, byl zhotoven dlážděný povrch 
pro lepší odtok a čištění. Po celé délce komunikace byl 
položen asfaltový obrus, který byl následně zastříkán as-
faltovou emulzí.

V ulici Pod Kouty byla opravena dešťová kanalizace. Při 
výstavbě kanalizace došlo k jejímu poškození, které bylo 
tehdy opraveno vložením trubky o daleko menším prů-
měru do stávající poškozené kanalizace a zapěněním 
trubky. Postupně tak došlo k zanesení a propadu komu-
nikace. Trubka nyní byla v celé šíři vyměněna za odpoví-
dající průměr a byla obnovena i uliční vpusť.

V ulici U Potoka byla zhotovena uliční vpusť za kříže-
ním s ulicí Na Hrádkách, kde i při menších deštích zů-
stávala velká kaluž vody a dešťové vody zatékaly na sou-
kromé pozemky. V zimě pak byl celý úsek pokryt ledem. 
V rámci čištění dešťové kanalizace při čištění potoka byl 
zjištěn další problém v oblasti Jedličkovy louže, kdy při 
výstavbě kanalizace došlo opět k přerušení odtokové 
trubky. Tuto část opravíme na jaře.

Periodický dendrologický posudek stromů 
ve vlastnictví obce
V průběhu října a listopadu dendrologové provedli aktua- 
lizaci pasportu stavu stromů na pozemcích obce. Z toho-
to důvodu bylo doporučeno okamžité pokácení lípy u  au-
tobusové zastávky, která byla zcela suchá a hrozil její pád 
v podstatě kdykoli. Další doporučené zásahy jsou:
• Památná lípa u hřbitova, u které je doporučeno kácení. 
Jelikož se jedná o památný strom, musí k němu vydat 
stanovisko odbor životního prostředí v Říčanech, který 
musí nejprve podat žádost o „odpamátnění“ stromu a vy-
dat závazné stanovisko, co se stromem dělat. Obec před 
rokem strom nechávala kontrolovat i rentgenově, bohu-

Zprávy z obecního úřadu



Betlémské světlo
Přijďte si v sobotu 16. prosin-
ce ve 12.00 hod. do hrusické 
hasičské zbrojnice pro plamínek 
lásky, míru, naděje a přátelství.

Vánoční zastavení
Vlastenecko-dobročinná obec ba- 
ráčnická, MO Včelaři, Sbor dob-
rovolných hasičů a obec Hrusi-
ce vás srdečně zvou na tradiční 
vánoční zastavení se svařákem 
a hudebním doprovodem skupiny 
Amatéři.
Místo konání: Park Josefa La- 
dy, v pátek 22. prosince 2023 
od 18.00 hod.
Hrnečky na svařák s sebou.
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žel se jeho stav stále zhoršuje.
• U památného stromu u křížku je potřeba vyměnit vaz-
bu, aby nedocházelo k poškozování kmene.
• U památného stromu u kostela je nutné odlehčit nej-
větší větev a zkontrolovat a doplnit vazby.
Jelikož se ve všech případech jedná o památné stromy, 
musí být zásah schválen agenturou ochrany přírody a zá-
sah může provádět pouze zkušený arborista.

Betlém se rozrostl o další čtyři postavy
Díky péči paní Kamily Kirke a její společnosti Spinnig 
Guide jsme darem obdrželi další čtyři postavy do našeho 
betléma, které opět vyrobila společnost Lesní svět s las-
kavým svolením držitele autorských práv pana Josefa 
Lady. Mnohokráte děkujeme!

Společné školení jednotek hasičů
V pátek 17. listopadu v dopoledních hodinách proběhlo 
společné školení jednotek hasičů druhého okrsku. Jed-
nalo se o praktický výcvik v případě požáru lesa. Cvi-

čení se účastnily jednotky Hrusic (CAS Liaz, DA Avia), 
Senohrab (CAS Tatra, RZA Ford), Ondřejova (CAS Ta-
tra), Lensedel (CAS Liaz) a Zvánovic (CAS Mercdes) 
a více než tři desítky hasičů. Při společném výcviku si 
hasiči mimo schopnost hašení prověřili dálkovou do-
pravu vody, spolupráci při přečerpávání vody mezi 
jednotlivými CAS (cisternová automobilová stříkačka), 
kyvadlovou dopravu vody z hrusické požární nádrže 
a samozřejmě i nutnou radiokomunikaci. V rámci výcvi-
ku došlo i  ke dvěma nenadálým skutečnostem, naštěstí 
fiktivním, a to bylo zranění zasahujícího hasiče, které-
ho bylo nutno transportovat z místa zásahu, a vstup ci-
vilních osob do zasaženého prostoru. Cvičení dopadlo 
úspěšně i díky preciznímu velení velitele zásahu, kterým 
byl hrusický velitel Miroslav Strnad ml. Na celý zásah 
pečlivě dohlížel řídící důstojník generálního ředitelství 
HZS, se kterým se pak všichni zasahující hasiči setkali 
nad videoukázkami ze zásahu. Společně tak rozebrali 
nastalé situace a jejich řešení, byl prostor také pro četné 
dotazy ze strany zasahujících hasičů.

Vážení spoluobčané, 
milí sousedé  
z našeho regionu,

jako každý rok, tak i letos se 
v tento čas na vás obracím 
s přáním krásných Vánoc 
a šťastného vstupu do nad- 
cházejícího roku 2024.

Věřím, že přicházející vá-
noční svátky nás opět 
spojí ve vzájemné soli-

daritě a společně si připomeneme hodnoty jako láska, rodinné pouto a sdílení 
radosti s ostatními.

Nový rok 2024 jistě přinese mnoho výzev ve všech aspektech našeho života. 
Vždy ale věřím v sílu spolupráce a vzájemného dialogu. Tím se řídím celý život, 
stejně jako během své pětileté práce pro vás v Senátu. Věřím, že jedině když 
spolu budeme umět mluvit, pak si budeme moct věci vysvětlit a to nás může 
posunout dopředu a pomůže vyřešit problémy, před kterými stojíme.

Stejně tak si i v novém roce rád vyslechnu jakékoli vaše nápady, dotazy či při-
pomínky od vás. Za posledních pět let jsem jich dostal velké množství a několik 
z nich se povedlo dotáhnout do zdárného konce.

Vážení spoluobčané,
přeji vám a vašim blízkým radostné Vánoce plné pohody a šťastný nový rok 
naplněný nadějí a úspěchem. Ať nás všechny provází dobré zdraví, láska a po-
chopení na celém našem společném putování.

Se srdečným pozdravem 
váš senátor Zdeněk Hraba
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Zprávy ze Sokola
Vážení spoluobčané,
světla svítí, voda teče, topení topí… S radostí vám mohu 
oznámit, že poupravenou repliku z filmové klasiky lze 
použít pro popsání stavu největší stavební akce TJ So-
kol Hrusice posledních let.

S tavba, která v průběhu zhruba posledních dvou roků 
zaměstnávala velké množství lidí, byla dokončena 
a na konci října jsme obdrželi kolaudační rozhodnu-

tí. Díky zvýšeným nákladům spojeným s inflací, covidem 
a válkou na Ukrajině jsme byli schopni dokončit realizaci 
pouze za vstřícného přístupu obce Hrusice, které tímto 
ještě jednou děkuji. Zajistila formou půjčky dofinancová-
ní provedených prací. Za stejným účelem byla vyhlášena 
veřejná sbírka. Trochu jsme doufali, že výnos z ní bude 
poněkud vyšší a pokryje většinu těchto zvýšených nákla-
dů. Bohužel nestalo se tak. O to více děkuji všem, kteří 
do sbírky přispěli. Velmi si toho vážíme a doufáme, že se 
příkladu, kdy finanční prostředky na sbírkový účet zasí-
lalo i více členů jedné rodiny, chytnou i další spoluobča-
né, kterým není lhostejný osud Sokola. Na sbírkový účet 
č. 2702542743/2010 je i nadále možné příspěvky zasílat. 
Ty budou následně použity výhradně za účelem financo-
vání stavby, popřípadě na splacení půjčky, kterou jsme 
obdrželi od obce a která má roční termín splacení. Věřte, 
že žádná částka není malá a určitě pomůže. Rád bych také 
touto cestou poděkoval spolku Hrusický dobroběh, jemuž 
Sokol pravidelně poskytuje své prostory pro konání bě-
žeckých závodů, za finanční dar právě na výstavbu zázemí 
na hřišti. Absolutorium si zaslouží všichni, kteří zdarma 
a nezištně pomáhají, jak osobně, tak zapůjčením mecha-
nizace nebo darováním stavebního materiálu. Vážíme si 
všech, kteří obětují svůj volný čas a investují jej pro po-
třeby Sokola. Bez těchto dobrovolníků bychom se až sem 
nikdy nedostali.

Bohužel ne všechny zprávy mohou být pozitivní. Od říj-
na jsme se kvůli odlišným představám po dlouhé době ro-
zešli s nájemcem prostor v prvním patře sokolovny. Nyní 
jsou tak tyto místnosti volné a můžeme je tedy poskyt-
nout případným novým nájemníkům. Pokud má někdo 
ze čtenářů zájem, případně by o někom věděl, neváhejte 
se na nás obrátit, ať již telefonicky, osobně, nebo e-mai-
lem. Kontaktní údaje jsou uvedeny na stránkách www. 
sokolhrusice.cz.

Další informace se týká členských příspěvků. Úhrada 
členského příspěvku je jednou z podmínek členství v So-
kole. Pokud člen uhradí oddílové příspěvky za oddíly, kte-
ré v Sokole máme (florbal, fotbal, volejbal, národopisný 
soubor a hudební skupina), jsou členské příspěvky jeho 
součástí. Stejně tak pokud zaplatí příspěvek na FAČR. 

Pokud se jedná o členy bez oddílové příslušnosti, je tře-
ba každoročně provést úhradu částky ve výši 150 Kč. Pro 
její zaplacení je možné využít platební portál, na který je 
odkaz k dispozici opět na stránkách Sokola. Zde vybere-
te kolonku „bez příslušnosti ke klubu“ a provedete platbu 
dle instrukcí. Další možností je zaslat tuto částku na účet 
2401490345/2010 a do poznámky napsat jméno, příjmení 
a rok narození, případně lze sumu složit na obecním úřa-
dě, kde bude zároveň vystaven doklad o zaplacení.

Závěrem bych vám rád jménem našeho spolku podě-
koval za přízeň, kterou k nám chováte. Doufám, že i pro 
ty z vás, kteří jste dosud nevyužili nabídek našich oddílů 
nebo jiných aktivit, které v našich prostorách poskytují 
externí dodavatelé, bude nový objekt na hřišti další mož-
ností, jak využít volný čas. Rozvrh hodin bude v co nej-
kratší době k dispozici opět na stránkách sokola.
Přeji vám jménem Sokola příjemné zimní dny.

Honza Novák, předseda

Hrusičtí baráčníci srdečně děkují starostovi 
obce Petru Sklenářovi za uskutečněný zá- 
jezd spolku do Telče, který se konal 7. října 
2023. Děkujeme za zajištění autobusu, 
za jeho řízení a milou péči během celého 
zájezdu.

Za baráčníky Leoš Bubeník

Dobročinná obec baráčníků 
v Hrusicích



Drobná poznámka k dílu slavného hrusického  
rodáka, malíře Josefa Lady

Kdo z nás by neznal 
laskavé a okouzlující 
obrázky zimních Hru-
sic a okolní zasněžené 
krajiny, které nama-
loval vpravdě národní 
umělec, malíř Josef 
Lada?

S láskou a pečlivostí 
je maloval přede-
vším jako vzpo-

mínky na rodné Hrusice 
a na své dětství prožívané 
v prostředí této typické 
středočeské vesnice. Pro 
svou líbeznost se staly Ladovy obrázky zasněžené hru-
sické krajiny symbolem „bílých Vánoc“ na českém ven-
kově. Ostatně o tom svědčí prostý fakt, že jsou v českém 
prostředí ve vánočním období dodnes užívány pro nej-
různější účely.

A právě proto je zajímavé, že ke vzniku tohoto tradič-
ního českého vánočního symbolu přispěl nejen malířův 
um, šikovnost a láska k rodné vesnici, ale také jistá souhra 
pozoruhodných okolností a klimatických souvislostí.

Malíř Josef Lada prožil své dětství v Hrusicích v po-
sledních dekádách 19. století. Je všeobecně známo, že se 
narodil v prosinci roku 1887. Kdyby se však narodil o jed-
no či dvě desetiletí dříve, pravděpodobně by vzpomínky 
na své dětství zachytil jinak a my bychom byli nejspíše 
o ony nádherné obrázky ochuzeni. Proč?

Odpověď na tuto otázku je opravdu zajímavá, neboť 
ukazuje, co všechno je v některých případech nutno vzít 
v úvahu. K odpovědi a jejímu vysvětlení je totiž třeba po-
užít údaje a závěry historicko-klimatologických zkoumání 
z posledních desetiletí, které jsou velmi přehledně a pří-
stupně zachyceny například v pozoruhodné publikaci 
„Kniha o klimatu zemí Koruny české“ od českých autorů 
Zdeňka Vašků, Jiřího Svobody a Václava Cílka, která byla 
vydána v tomto roce zásluhou nakladatelství Leda.

Čtenář se v této publikaci může například sezná-
mit s poněkud překvapivou informací, že mezi lety  
1619–1897 probíhala i v zemích Koruny české (a nejen 
v nich, ale také v okolních zemích) tzv. malá doba ledová. 
Stejně tak se čtenář dozví, že v samotném jejím závěru 
v letech 1837 až 1897 panovalo na území dnešní České re-
publiky, a tedy také v Hrusicích a jejich okolí, poměrně 

chladné dekadální obdo-
bí, ve kterém se střídala 
období mírně chladná 
s obdobími skutečně vel-
mi studenými.

Mezi lety 1879 až 1886 
sice nastalo, jak je uve-
deno ve zmíněné publi-
kaci, mírně studené ob- 
dobí, ale to bylo hned 
v následujícím desetiletí  
1887–1897 vystřídáno 
velmi studenou klimatic-
kou epizodou. Konkrétně 
pak vysoce teplotně pod-
normální byly roky 1887, 
1888, 1895 a 1896. Kro-

mě toho se navíc dvouletá epizoda v letech 1890–1891 
vyznačovala obdobím vysoce nadnormálních srážek.

Z těchto historických klimatologických údajů tedy ply-
ne, že malý Josífek „Ševců“ (jak budoucímu malíři tehdy 
říkali) prožil prvních deset let svého života v době, kdy 
nejen v Hrusicích panovaly skutečně velmi chladné zimy 
s velkým množstvím sněhových srážek a s dokonale za-
mrzlými vodními plochami.

Je proto zřejmé, že pokud se později malíř Josef Lada 
ve svých dílech snažil zachytit vzhled zimních a zejména 
vánočních Hrusic tak, jak si ho pamatoval z dob svého 
dětství, pak musely nutně vznikat obrázky vesnice zapa-
dané záplavou sněhu, který byl pro hrusické děti zdrojem 
mnoha radovánek a zábav stejně jako pevný led na hlu-
boce promrzlých vodních plochách.

Takto se tedy prostřednictvím Ladových obrázků zro-
dil v našem prostředí „kult bílých Vánoc“, v němž jsou 
české vesnice a vesničky ve vánočním období vždy zasy-
pané bělostnou sněhovou peřinou, do které září světélka 
svátečních svíček a vánočních stromků. Tento kult stále 
přetrvává, i když se v dřívějších, ale i nedávno minulých 
dobách již vskutku neopakovalo a neopakuje ono deseti-
leté období velice tuhých zim ze závěru 19. století. 

Ostatně jak je výše poznamenáno, kdyby se Josef Lada 
narodil v Hrusicích například ve druhé polovině sedm-
desátých let předminulého století, kdy zde probíhalo jen 
mírně studené období, asi bychom se z jeho úžasných 
obrázků zasněžených vánočních Hrusic a okolní krajiny 
dnes nemohli těšit. Ale těšit se můžeme, a to je dobře!

Martin Hemelík st.,
kronikář obce Hrusice
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Ondřejovský, či hrusický?

Mnozí z vás Petru jistě znají, 
provozovala v Ondřejově 
přes deset let cukrárnu. Zde také poprvé zkusila 

péct vlastní koláče, chtěla zpestřit nabídku, ale koláče se 
záhy staly tak oblíbenými, že se výrazně snížil prodej zá-
kusků, a tak s pečením přestala. Nicméně myšlenka byla 
zaseta a zhruba před třemi lety dozrála. Petra potřebova-
la změnu, zavřela cukrárnu a začala pracovat v pražské 
restauraci svého otce. Ale to byl rok 2020 s covidovými 
opatřeními. Restaurační provozy byly zavřeny a Petra roz-
mýšlela, co bude dělat, hledala něco, co zaručovalo aspoň 
nějakou jistotu ve složité době. A tak byl oprášen nápad na 
domácí výrobu koláčů – a aby nehrozila uzávěra, tak šla 
cestou rozvozů do okolních řeznictví, potravin, benzínek, 
večerek – provozů, u kterých zavření nehrozilo.

Začátky nebyly jednoduché, ale pravidelných odběratelů 
postupně přibývalo, z ondřejovské výrobny, kterou Petra 
se svým přítelem vybudovala na jejich pozemku, putovaly 
koláče do tří obchodů v Ondřejově, do Mnichovic, Stran-
čic, Všechrom, Sázavy, Hradových Střimelic, Chocerad 
a Jevan. Původní prostory pomalu přestávaly stačit, a tak 
si letos pronajali hrusickou hospodu u Sejků.

Proč právě Hrusice?
Potřebovala jsem víc prostoru pro výrobu, abych se do ku-
chyně vešla já i s výpomocí. Zároveň přicházela v úvahu jen 
místa, která nezásobujeme rozvozy, abych nikomu ze svých 
odběratelů přímo nekonkurovala. Prostory v Hrusicích 
našel vlastně můj táta, byla jsem v tu dobu na dovolené 
v Rakousku a on mi to volal. Rovnou domluvil schůzku 
k prohlédnutí prostor. Byli jsme se podívat a hned druhý 
den ráno už jsme podepsali smlouvu. Hrusice jsou pro mě 
výhodné i svou blízkostí, nemusím daleko dojíždět.

Tak to bylo rychlé…
Ano, ušili jsme to takříkajíc horkou jehlou. Chtěli jsme 
stihnout ještě kousek hlavní sezóny, pronájem máme 
od 1. srpna a 19. už jsme otevřeli. Bylo hezky, tak jsme 
udělali venkovní posezení a vnitřek jsme chtěli dodělat, 
až opadne největší zájem a bude volněji, jenomže my 

jsme se doposud nezastavili. Šla jsem 
do Hrusic s představou, že vždy přes 
noc napeču, udělají se rozvozy a zhru-
ba do 10 hodin budu prodávat a poje-
du domů. Ale jsem velmi překvapená, 
že tady je takový průchod lidí a takový 
potenciál – našli si sem cestu lidé z čás-
tí, kde jsem dosud neměla odbyt po-
krytý – Mirošovice, Senohraby a hlav-
ně hrusičtí. Lidí chodí hodně a pořád 
přibývají. Mě by v životě nenapadlo, 

že to celé budu muset přehodnotit, že tady budu přítomna 
celý den do 17.00, ještě odpoledne budu dávat péct várku 
a ona se prodá.

Proběhnou tedy úpravy vnitřních prostor?
Ano, musíme to dodělat. Budeme na to mít celý leden, kdy 
budu mít zavřeno. V přední části si představuji nižší stol-
ky ve stylu čajovny. A do zadní části přidáme sedačku, za-
teplíme to tady a celkově zútulníme, musíme dodělat také 
lustry. Plánuji také rozšíření sortimentu. Naproti vchodu 
umístíme velkou vitrínu na dortíky a chlebíčky. Ty chci 
mimo sezónu prodávat v pátek, sobotu a neděli. Víkendy 
jsou totiž náročné, často nestíhám a nechci lidi odmítat 
s tím, že jim nemám co nabídnout, tak tady budu mít k pro-
deji ještě jiné dobroty. Aby nikdo neodešel s prázdnou.

V čem tkví tajemství vašich koláčů? Rodinná re-
ceptura?
To ne, když jsem tehdy ve své cukrárně pekla první ko-
láče, použila jsem klasické kynuté těsto, které jsem po-
stupně vylepšovala. Recept samotný není nijak speciální, 
zásadní je zejména technologický postup. A hlavně, každý 
koláč je poctivě udělaný, vymazlený. Prožívám každý svůj 
koláč a dělám ho s láskou. Když se mi jeden spálí, jsem 
schopná mít z toho špatnou náladu celý den.

Jaké druhy koláčů pečete a je nabídka každý den 
stejná? 
Nemám stálou nabídku, každý den ji měním. Používám 
zhruba osm druhů ovoce, které kombinuji s různými ná-
plněmi. Jednou je borůvka naplněná mascarpone, po-
druhé tvarohem, potřetí ricottou nebo mákem, jahoda 
může být jeden den s tvarohem, podruhé s marmeládou, 
s nugátem. Z náplní nechybí ani klasická povidla, ale také 
speciality jako např. pistáciový krém, slaný karamel či ja-
hodový cheesecake.

Který druh jde nejvíc na dračku?
V Hrusicích je asi nejúspěšnější jahoda s nugátem. Vy-

To je otázka… Řeč je o domácích 
koláčích Petry Janešové, jejichž 
výroba se letos v srpnu přesunula 
k nám do Hrusic. Petra je 
z Ondřejova, kde na přelomu let  
2020–2021 s pečením začala, vznikla 
tak značka Ondřejovský koláč – 
kynuté koláče se sladkou náplní, 
ozdobené ovocem a drobenkou.

ZAJÍMAVOSTI           Z HRUSIC
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hledávají ho dospěláci, kteří mají 
hodně rádi sladké, a samozřejmě 
děti. Nugát kombinuju i s malina-
mi nebo meruňkou.

Chystáte nějaké speciality 
na vánoční čas?
Zhruba od poloviny listopadu 
do poloviny prosince budu nabí-
zet těsta na vánoční cukroví. Loni jsem takto zpracovala až 700 kg 
mouky. Připravuji klasická těsta, ale i speciality jako pistáciové li-
necké, těsto na pistáciové rohlíčky, linecké slaný karamel.

Poslední otázku ještě věnujme vašim koláčům… Jak to tedy 
je? Kupujeme u vás ondřejovské, nebo hrusické koláče?
Moje firma je Ondřejovský koláč. Od srpna 2023 se tedy ondře-
jovské koláče pečou s láskou v Hrusicích. A protože je mi tady moc 
dobře, lidé mě tady moc hezky přijali, tak bych pro ně jako podě-
kování za jejich podporu chtěla vymyslet i hrusický koláč. Původně 
jsem přemýšlela nad slanou variantou, chci totiž hrusický koláč od-
lišit od těch stávajících, ale slanou cestou nakonec nepůjdu. Mám 
už vizi hrusického koláče, vím, jak bude vypadat a chutnat. V lednu 
ho ještě doladím a v únoru představím. Bude to extra třída!

Tak držíme palce a budeme se těšit v únoru na zútulněný 
interiér a nový hrusický koláč. 

Redakce

Výroba a prodej domácích koláčů
Otevírací doba:

ÚT–SO: 7:00–17:00
NE: 8:00–17:00

V případě zájmu o větší počet koláčů (15 ks a více) 
doporučujeme telefonicky objednat den dopředu. 
Tel.: 704 788 612  
Nabízíme také kávu, čaj, nealko nápoje a točíme 
pivo. Facebook: Ondřejovský koláč (neslouží pro 
objednávání)

Dýňové odpoledne v Hrusicích (2023)
Na sobotní odpoledne 21. října nám bylo 
přáno nebývale příjemné počasí. Před úřa-
dem u dětského hřiště se sešly děti, známí, 
rodiče, prarodiče i náhodní kolemjdoucí, 
kteří společně vyřezávali dýňové duchy.

Několik maminek s velkou ochotou 
a elánem připravilo parádní občerst- 
vení po malé i velké účastníky. Prv-

ní část odpoledne obsadily stoly k vyřezávání 
hlavně děti a rodiče k tomu pustily, až když 
si to pořádně užily. Nápadů měly nespočet, 
někteří si dokonce přinesli přípravu z domu. 
Všechny dýně se využily a došlo i na spojení 
týmů, když zásoby dýní došly. I duchové do-
spělých si nezadali s výtvory malých umělců. 
Také letos jsme mohli pár dýní, které zůstaly 
na místě, rozsvítit u pana Lady. Děti si užily kromě vy-
řezávání i malování na obličej a řádění s nafukovacími 
balónky. Všichni si zaslouží velkou poklonu za radost, 
ochotu, bezprostřednost a spolupráci, kterými přispěli 

ke krásnému odpoledni u hřiště před obecním úřadem. 
Snad se nám zase za rok podaří dát dohromady něco po-
dobně skvělého.

Iva Budařová

ZAJÍMAVOSTI           Z HRUSIC



FARNOST

Prosinec je měsíc, v němž ubývá 
světla a přibývá tmy.  V kontrastu 
s tím je advent, kdy se během čtyř 
nedělí na adventním věnci postup-
ně rozsvěcí svíčky od jedné do čtyř.

Vánoce – hluboká půlnoční 
tma a do ní přichází světlo 
z nebe – Ježíš Kristus. Sla-

víme narozeniny Ježíše, který při-
šel na svět a vzal na sebe lidské tělo 
z Panny Marie proto, aby za nás mohl 

umřít na kříži a vstát z mrtvých, jak 
si to budeme připomínat o druhých 
největších svátcích – o Velikonocích.

Jak to vypadá v naší duši v adventu 
a o Vánocích? Je tam tma, nebo tam 
přibývá světla? Světla tam přibývá, 
když se s Kristem setkáváme při čet-
bě z Písma svatého, a zejména pak 
ve svatém přijímání. Abychom mohli 
ke svatému přijímání, je potřeba ani 
ne tak uklidit nepořádek doma, jako 
uklidit nepořádek ve své duši. To zna-

mená odstranit hříchy z naší duše, 
odstranit hříchy ve svaté zpovědi.

Kéž se o letošních Vánocích raduje-
me ani ne tak z uklizeného bytu, jako 
z uklizené duše, která bude připrave-
na, aby se v ní narodil Ježíš, přijatý 
ve svatém přijímání.

Dobře prožitý advent a pravou ra-
dost o Vánocích přeje všem čtenářům 
Hlasu Hrusic

P. Ivan Kudláček,
farář mnichovicko-hrusické farnosti

Ve všední dny 28. 12. 2023 a 2. 1. 2024 
mše svatá nebude, 3. 1. a 5. 1. 2024 
bude mše svatá v kostele v Mnichovi-
cích v 17:30 hod.

Mše svatá ve Struhařově v neděli 
24. 12. 2023 a v Senohrabech ve čtvr-

tek 28. 12. 2023 nebude.

Mše svatá ve Zvánovicích bude 
ve  čtvrtek 4. 1. v 15 hod. 

Betlémy v Mnichovicích a v Hru-
sicích lze zhlédnout v kostele před 

nebo krátce po mši svaté či po domlu-
vě až do konce ledna.

Betlém v Hrusicích lze zhlédnout 
i v rámci programu  www.krestans-
kevanoce.cz.

Advent a Vánoce
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POTRAVINY  
HRUSICE  

Otevírací doba 
před Štědrým

dnem

Sobota  
23. 12. 2023 
otevřeno do 
16.30 hodin 

Neděle  
24. 12. 2023 

zavřeno

RŮZNÉ

Přivítejte Nový rok 2024
pohybem a zábavně.

Schválně, jestli zvládnete
přinést kvítí, jahody a jablka

na Nový rok?

01.01.2024 OD 14.00-16.00 HOD

S T A R T U J E M E  PŘE D  O B E C N Í M
ÚŘA D E M  V  H R U S I C Í C H

NOVOROČNÍ
VÝPRAVA KE

DVANÁCTI
MĚSÍČKŮM

aneb 
Miniorienťák 2024

Více informací na: www.sportynazkousku.cz/densesportem

› 13 ‹



RŮZNÉ
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Uzávěrka dalšího čísla Hlasu Hrusic bude 15. ledna 2024.
Těšíme se na vaše příspěvky, podněty a nápady k dalším článkům. 
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